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,  
 

15. januar 2025 

Referat 

Møde i DASAM’s bestyrelse den 15. januar, virtuelt 

Deltagere: Harald Meyer (HM), Inger Schaumburg (IS), Sorosh Taba (ST), Marianne Kyndi 

(MK), Gitte Højbjerg Jacobsen (GHJ), og Mette Lausten Hansen (MLH), Mette Hyllegaard 

Madsen (MHM) (observatør YAM)  

Afbud: Pernille Melander Thorsen  

 Aktion 

1. Valg af referent: 

Seneste: Mette LH, Gitte, Inger, Mette HM, Sorosh, 
Marianne, Pernille 

  

MK (ref) 

2. Godkendelse af seneste referat 4. december 2024 

(vedhæftet) 

Pkt. 10: mere fokus på bæredygtighed. Spørge på 

generalforsamling om der er interesse for at oprette et 

udvalg omkring mere bæredygtighed i specialet. Nyt pkt. 

indsættes i dagsorden til generalforsamling 

ST gør opmærksom på at man kan få begivenheder direkte 

ind i DASAM’s kalender på hjemmesiden ved at sende en 

kalenderinvitation direkte til mailadressen 

dasamdk@gmail.com. Harald medtager i årsberetning 

Opfølgning forskningstræningskurset: Inge Brosbøl Iversen 

har påtaget sig rollen som kursusleder. 

Referatet godkendes  

 

 

3. Miljømedicinens fremtid: (navneskift, 

målbeskrivelse opdatering, møde med STPS 20/1 

etc.) 

Harald indsender revideret anmodning om navneskifte til 

SST. 

Ændringer i visionspapirer godkendes. 

Diskussion af målbeskrivelsesopdatering. Fortsat mange 

ubekendte faktorer,  (seneste målbeskrivelse var 4 år 

undervejs). Videreuddannelsesudvalget vil overveje 

hvordan der kan opstartes proces, og et fokus kunne være 

at samle kursusudvalg, videreuddannelsesudvalg og 

miljøudvalg mht. hvordan bl.a. kursusaktivitet på 

miljøområdet kan opgraderes. Videreuddannelsesudvalg 

kunne vælge i DASAM regi at invitere til temamøde når der 

er et overblik over fremtidig uddannelse på området. Alt 

dette dog blot muligheder, som der ikke er truffet 

beslutning om.  

 

 

HM 

mailto:dasamdk@gmail.com


 
 

2 
 

Når specialet har ændret navn skal undersøges om alle 

speciallæger ændrer titel, også de, som ikke er uddannet 

jævnfør ny målbeskrivelse. (Efter mødet: maiil fra SST: 

Både ældre og nye speciallæger må bruge det nye 

specialenavn) 

Arbejdet fortsætter ift. at opsætte nye møder med 

interessenter indenfor miljøområdet. 

4. ICOEPH forsikring (se mail fra Erik Jørs) 

DASAM har tidligere ønsket at ICOEPH havde en forsikring 

mod svindel med projektmidler. ICOEPH har forespurgt 

om at måtte undlade at have forsikringen. Stemning er for 

at bevare forsikring, men HM rundsender yderligere 

information omkring punktet og så medtages det på 

næste bestyrelsesmøde. 

HM 

5. Generalforsamling og årsmøde, inkl 

vedtægtsændring om medicinstuderende, 

vedtægtsændringer ARMONI 

Årsmødeprogram er færdiggjort. Bæredygtighed forsøges 

medtaget i praktisk afvikling af årsmødet. Alle må gerne 

annoncere for næste årsmøde, kun få tilmeldte p.t. 

GHJ gennemgår regnskab. Foreløbigt underskud på 35.000 

kr. Skal udsendes 2 uger inden generalforsamling og 

kontakter revisor, også mht. hvem der endnu ikke kan 

elektronisk godkende referat. 

Videreuddannelsesudvalg vil gerne have punkt på 

generalforsamling omkring diskussion af det halve valgfrie 

år, som er blevet tiltagende svært at få ansættelse i. 

Godkendelse af forslag til vedtægtsændring for 

medicinstuderende. 

ST tilbyder at være ordstyrer til generalforsamling, Inger 

forhører om Tine og yngre læge vil være referent. 

Vedtægtsændringer for ARMONI foretages af DASAM 

bestyrelse, men skal godkendes på DASAM 

generalforsamling.  

Arbejdsmedicin AUH ønsker at formuleringen om, at kun 

hoveduddannelseslæge må lave ARMONI instrukser 

(sammen med speciallæge), tilrettes. Dette efterkommes. 

Desuden slettes ekstra led i gennemgang af instrukser. 

HM 

6. Ansøgning om betaling af Ingers årsmødeudgift (se 

mail) 

Godkendt. 

HM 



 
 

3 
 

7. Synlighedsprisen 

Beslutning truffet 

ST 

8. Nyt fra PAM  

9. Nyt fra YAM 

Til næste bestyrelsesmøde deltager både MHM og Vibe 

Lyng Lindgren fra YAMs-bestyrelse.  

Til YAM-generalforsamling vil ligeledes blive drøftet 

forespørgsel fra videreuddannelsesudvalg omkring det 

halve valgfrie år under hoveduddannelsen, som er blevet 

tiltagende svært at få ansættelse i. 

MHM 

10.  Ny sekretær og nye bestyrelsesmedlemmer 

Harald, Pernille og Gitte stopper i bestyrelsen.  Der 

kommer til at mangle 3 nye bestyrelsesmedlemmer, 

herunder især bestyrelsesmedlemmer fra Øst. 

 

HM 

11.  Næste møder 

 

 19/2-2025 10.30-12 (Sorosh (evt. Pernille?) er 

referent) 

18/3-2025 16-17.30 (Mette HM er referent) 

 

12.  Eventuelt  

 

Med venlig hilsen 

Marianne 


